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Ferences Esték 
 
Hitből közösségek – Az Alpha Kurzus 
Kivel? Miért? Hogyan? Az ALFA mindenkinek szól, de külö-
nösen ajánlott azoknak, akik érdeklődnek a kereszténység 
iránt, újonnan megtértek, szeretnék felfrissíteni ismeretei-
ket a keresztény hitről vagy egyszerűen csak beszélgetni 
akarnak az élet fontos kérdéseiről – kaptuk a választ Hajas 
Ámosz atyától a Ferences Esték csütörtökön tartott alkal-
mán. Ámosz atya előadását hallhattuk, aki a ferences lelki-
pásztori szolgálat mellett egy olyan közösségépítési mun-
káról beszélt, aminek alapjait ő maga fektette le Kárpátal-
ján, Nevetlenfalutól Ungvárig. 2017-ben kezdte „szervez-
kedését”, hívta vallásos és hitehagyott ismerőseit, hogy 
vegyenek részt egy kötetlen, szabadgondolkodású, mégis 
óvatosan Isten-felé terelő útra vezető gyülekezeti esten, 
esték sorozatán, ami ha „behúz” - ahogy ő fogalmazta, 
akkor újabb és újabb találkozás követheti egymást. Egy-egy 
kurzus a keresztény hit alapjait felölelő 15 témakör feldol-
gozásából áll. A kíváncsi és a közösségbe tartozásra éhes 
emberek kezdetben papi, később önszerveződő közössége, 
sorra nőtte ki magát. Csodálattal tapasztalta, hogy a Szent-
lélek milyen mélyreható kiáradása változtat meg gondol-
kodásokat, emberi sorsokat. 
 

 
 
Olyan közösségben tapasztalhatta meg mindezt, ahol a 
helyi kocsmáros az iskolaigazgatóval és a csempésszel ült le 
egy asztalhoz papi hívásra, és beszélgetett egy 1,5 órát 
meghatározott tematika (előre megírt témák) mentén. A 
Alpha Kurzus 10 -12 alkalommal hívja közös vacsoraasztal 
köré azokat, akik szívesen megnyílnak egymás előtt, felfed-
ve mindennapi gondjaikat, feltárva saját érzéseiket, örö-
müket, bánatukat a közösség tagjai felé. A csoportok kü-
lönbözők: hol férfiközösség, hol csak női, hol a fiatalok, hol 

a jegyesek gyűlnek össze. Semmi nem kötelező! Sőt a leg-
jobb, ha az ilyen alkalmak minden kényszertől mentesek: 
könnyed, sok nevetésre szert tevő, visszatérő események. 
Ámosz atya Fábry Kornél hasonlatát idézte: „Olyan a mai 
ember lelki világa, mint az ajtó, amit ha nyomunk, akkor 
nem nyílik, hanem inkább becsukódik.” Vagyis a kényszer 
szülte ellenállás inkább kontraproduktív, semmint előre 
vivő. Ámosz atya nemrég hagyta maga mögött Kárpátalját. 
Ha valaki, ő igazán megérti, átéli miért olyan fontos az egy-
ség, az egyetértés, az egymás iránti elfogadás, a szeretet, 
és béke kérdése.  
Az egymásra figyelő, érdeklődő légkör, a zavaros időkben 
nyújtott befogadó közeg egyike azon lehetőségeknek, 
mellyel esélyt kaptunk a Jóistentől, hogy közvetítsen álta-
lunk, használjon bennünket békéjének eszközeként. (Ádám 
Kata) 
 
Ez az a nap 

Tömő Jánostól kaptam meghívást a következő év május 
31.-i „Ez az a nap” Stadion rendezvény szervezésében való 
részvételre, amely itt Szombathelyen a Haladás Stadionban 
lesz. 

„Az elmúlt években a keleti országrésznek volt lehetősége a 
helyi stadionokat egy napra templomokká, katedrálisokká 
változtatni, most előttünk a lehetőség és a feladat! 2025. 
május 31-én a Haladás Stadion a Hálaadás Stadionja lesz! 
Várunk Téged is családoddal együtt, ünnepeljük Jézus ne-
vét! Számítunk minden katolikus és nem katolikus testvé-
rünk összefogására, munkájára, imájára!  
A jegyek már most elérhetők az ezazaznap.hu oldalon. 
Várjuk azok jelentkezését, akik elhívást éreznek arra, hogy 
több embert, közösségeket is mozgósítsanak! Várjuk isko-
lás csoportok, osztályok jelentkezését! Várjuk kisközössé-
gek jelentkezését is!” - Így foglalta össze az eseményről a 
beszámolót Tömő János az esemény szervezője. 
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Új helyen a gyóntatás és a mosdó 
Az elmúlt héten kinyílt mindannyiunk számára a templomi 
folyosóról jobbra található kerengői rész. A korábban kiala-
kított mindkét gyóntató helység és a mosdó ezzel meg-
kezdheti „működését”.  
 

 
 
Miért van erre szükség? Miért nem volt jó úgy, ahogy volt? 
Ezek a legtöbbször felmerülő kérdések. Több ok is megfo-
galmazódott bennünk:  
- fontosnak tartjuk, hogy minél közelebb legyen a bejárat-
hoz (ahogy az iroda is). A templomba járók jelentős része 
inkább szeret hátul elhelyezkedni, és ez így praktikusabb. 
- a gyóntató eredetileg sekrestye volt, és szerkezetileg a 
templomhoz tartozik. Sok helyre került már, most végre 
oda, ahová eredetileg (a barokk újjáépítéskor) tervezték. 
- már a covid idején megszoktuk, hogy nem „bújunk” gyón-
tatószékbe. Azt a tapasztalatot szereztük, hogy nem ide-
genkednek a gyónók attól, hogy a bűnbánat szentségében  
gyóntató helységben részesülhetnek. 
 

 
 
- a mosdó mostanra már méltatlanná vált a használatra. 
Lepusztult jellegén takarítással sem lehetett sokat javítani.  
- törekedtünk az akadálymentesítésre mind a küszöbök, 
mind a mozgáskorlátozott mosdó kialakításában. 

- szintén fontos szempont volt, hogy minél közelebb legyen 
a kijárathoz, és ne kelljen sokszor az egész templomon 
keresztül menni – akár szentmise alatt is – ha valakinek 
szükséglete támad. 
- a hajléktalanok és más nem kifejezetten hívő indíttatásból 
érkező templomi mozgását is jobban lehet figyelemmel 
kísérni. 
 

 
(fotók: fr. Bézsenyi Rafael) 

 
Mindezek a belső átalakítások a rendházi területek átadá-
sát jelentették. Így kényelmes, szép, nagy felületek kerültek 
át a plébánia használatába. A finanszírozásban is a rendház 
nyújtott jelentős támogatást. (fr. János) 
 
Hirdetések 
 
November 1-je és 30-a között az esti 17 órás szentmiséket 
elhunytjainkért ajánljuk fel. Továbbra is lehet az elhunyta-
kért végzett esti szentmisére miseszándékot íratni.  
A mai vasárnapi perselyadományokat a Karitász javára 
továbbítjuk. Imádkozzunk a Karitász-munkatársakért. 
A mai napon ünnepeljük a 10.00 órai szentmise keretében, 
- amelyet Fazakas Márton csornai premontrei apát úr ce-
lebrálja - templomunk védőszentjének Árpád-házi Szent 
Erzsébet ünnepét.. A szentmisén megáldjuk Szent Erzsébet 
kenyerét, majd agapéra hívjuk a testvéreket a nagy ebéd-
lőbe. 
Hálás köszönetet mondunk a Szent Erzsébet Ünnepre való 
előkészületekért, takarításért, a felajánlott adományokért, 
minden imádságért és segítségért!  
November 23-én – Krisztus Király Ünnep előestéjén- az esti 
szentmise után felajánlást végzünk és szentségimádást 
tartunk. 
Folyamatosan lehet szentmisét íratni a 2025-ös évre az 
irodán. 
Bérmálkozási előkészítőt tartunk a 2025. pünkösdi bérmá-
lásra. Várjuk azoknak a fiataloknak a jelentkezését, akik 
még nincsenek megbérmálva és már elmúltak 15 évesek. 
Jelentkezést a plébániai irodán kért adatlap visszaküldése 
után tudjuk elfogadni 


